
Geachte Minister,

Ik kan mij niet vinden in uw voorstel om de jacht op haas en konijn het komend seizoen niet te 
openen. 

Voor wat betreft het konijn, weten wij dat de konijnpopulatie zeer volatiel kan zijn. Ziektedruk kan 
sterk decimerend werken op konijnenpopulaties, maar de konijn is niet voor niets symbool voor hoge 
fertiliteit: in korte tijd kan een populatie zich ook weer herstellen en zelfs zo groot worden dat 
ernstige schade kan optreden. Veelal is die schade ook aan kwetsbare en publieke voorzieningen, 
zoals zeeweringen of begraafplaatsen. 

Zoals u weet is het de plicht van de jager om de optimale instandhouding van de wildsoorten na te 
streven. Een jager zal zelf dus al veel eerder dan u besluiten om niet of terughoudend te jagen en 
zelfs alles in het werk stellen om de negatieve factoren op de gezonde instandhouding te 
verminderen. Het sluiten van de benuttingsjacht is daarmee enkel symboolpolitiek en zal veeleer een 
negatieve impact hebben op de verdere instandhouding van de soort. Met de sluiting ontslaat u de 
jager namelijk van zijn plicht om alles in het werk te stellen deze soort te onderhouden. 

Betreffende de sluiting van jacht op haas in enkele provincies kan ik absoluut niet begrijpen waar dit 
vandaan komt. Ik ben zelf jachtaktehouder, woonachtig in de mooie provincie Utrecht maar jaag in 
een andere provincie. In die zin treft de sluiting van de jacht mij persoonlijk niet in de uitoefening van 
de jacht. 

Echter, ik leef en recreëer wel in de provincie Utrecht, en ik zie een totaal ander beeld dan wat u 
schetst en concludeert. Ik zie in Utrecht, in het open landschap (niet op de heuvelrug nee), een zeer 
gezonde hazenpopulatie. Een paar opmerkingen daarover:

- u baseert zich op onderzoeken die niet als primaire doel hebben de wildstand in kaart te brengen. 
Met name de Sovon rapporten zijn zeer dun om dit soort vergaande conclusies aan te verbinden. 
Zeker gezien u de tel- en afschotgegevens van de FBE niet in ogenschouw neemt. Uit 1e hand weet ik 
dat de Sovon tellers niet focussen op hazen. De Sovon vrijwilliger is een vogelliefhebber. Die kijkt 
naar vogels. En ja, op het telformulier is een vakje voor hazen, maar dat vult de teller hoogst 
incidenteel in. Nog daargelaten dat de tellocaties van Sovon geselecteerd worden op het 
waarschijnlijk voorkomen van vogels. Dat zijn niet noodzakelijk locaties waar ook hazen voorkomen. 
Zo kan een Sovon teller de opdracht hebben om vogels te tellen op een perceel aardappelen, terwijl 
op het naastgelegen perceel tarwe het krioelt van de hazen. Die hazen zijn dan niet in het telgebied, 
en worden dus niet genoteerd. Hieruit concluderen dat het slecht gaat met de haas is toch allerminst 
te rechtvaardigen. 

- Als ik in Utrecht recreëer is dat veelal op de racefiets. Heerlijk over de Lekdijk, of door de polders 
rondom de Plassen. Soms is dit overdag, soms in de avonden. In dit deel van NL, zeker sinds Covid, is 
het vaak zeer druk met (recreatie)verkeer. Zeker bij mooi weer en in de weekenden. Als ik dan een 
ronde fiets, zie ik weinig wild, ook weinig haas. Maar, als ik een onconventioneel tijdstip kies, 
bijvoorbeeld vroeg in de ochtend of op een zaterdagavond, dan is er vrijwel geen verkeer en veel 
wild! De hazen laten zich dan weer zien, ook dichterbij de wegen en fietspaden. Het is ook door o.a. 
de Jagersvereniging aangegeven dat het gedrag van de Haas verandert onder invloed van de 
aanwezigheid van de mens. Ik meen dat zelf ook waar te nemen. 

Dat om deze reden (het veranderde gedrag van de Haas) tellingen een negatieve trend of uitschieter 
laten zien, zegt dus niets over de wildstand. Gaat u eens mee op een drijfjacht op de haas, en u zult 



ervaren hoe ontzettend lastig het is om hazen te zien, zelfs al loopt u door het veld. Laat staan vanaf 
de openbare weg. Wat ik wil zeggen is dit: dat het wild zich niet meer laat tellen op momenten en 
plaatsen waar dat eerder wel het geval was, zegt niets over de aanwezigheid van hazen en is 
daarmee dus een uiterst twijfelachtige reden om een ingrijpend besluit te nemen zoals dat nu voor 
ligt. 

Mijn mening en visie is: trek dit voorstel in, ga in gesprek met stakeholders, ga het veld in en 
accepteer de data vanuit de FBEs als betrouwbaar om iets te vinden over de instandhouding van 
soorten.


